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ZÁPIS 
ze zasedání Zastupitelstva města Moravská Třebová konaného dne 13.02.2023 

v zasedací místnosti na ul. Olomoucká č. 2  

 

Přítomni: 18 

Omluveni: Mgr. M. Muselík, Mgr. I. Kantůrková, M. Šeda.  

Přítomni přizvaní:   L. Kotoulek – jednatel firmy Kayser 

Předsedající: Ing. Pavel Charvát 

Zapisovatelka: Bc. Michala Duží Mazánková 

Příloha zápisu: Usnesení zastupitelstva města č. 55/Z/130223 - 82/Z/130223 

Návrhová komise: MgA. M. Blažková, P. Hanák, Ing. Z. Šmucer  

Ověřovatelé zápisu: JUDr. M. Izák, Ing. Z. Ošťádal  

 

Tisk č. 1 - Program zasedání zastupitelstva města 

Starosta přivítal přítomné zastupitele a veřejnost, seznámil je s procedurálními 
záležitostmi svolání zastupitelstva města a pravidly nahrávání zvukového záznamu. Na 
jednání je přítomno 18 zastupitelů, řádně omluveni jsou Mgr. M. Muselík, Mgr. I. 
Kantůrková a M. Šeda.  

  
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 55/Z/130223 
 

Byl schválen program jednání a zvolena návrhová komise ve složení  MgA. M. Blažková, P. 
Hanák a Ing. Z. Šmucer. Ověřovatelé zápisu jsou JUDr. M. Izák a Ing. Z. Ošťádal.  

  
Pro: volí - 18 
Přijato usnesení č. 79/Z/130223 
Pro: volí - 18 
Přijato usnesení č. 80/Z/13022 
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Podněty a připomínky občanů 

občan – mám informace k petici, která je v oběhu asi 2 týdny a týká se obnovy svícení v 
noci v době od půlnoci do 4 hodin ráno. V tuto dobu chodí do práce či z práce řada lidí - 
pekaři, kuchařky i obsluha restaurací. Proč město tyto lidi nepodpoří? Proč se svítí v 
Boršově, Kunčině, Starém Městě a jiných okolních vesnicích?  Proč se nerozsvítí alespoň 
páteřní ulice města?  Proč se nevymění stará světla za nová – úspornější?  Některé strany 
měly v předvolebních letácích na prvním místě bezpečnost obyvatel, například zástupci 
ANO. Z tohoto důvodu tedy vznikla petice, která má již přes 280 podpisů a sbírání podpisů 
samozřejmě pokračuje dál. 

Charvát – tento bod je pořadu jednání dnešního zastupitelstva a předpokládám k němu 
bohatou diskuzi. V rámci energetické krize připravilo město balíček úsporných opatření, 
kterého se samozřejmě snažíme držet. Informaci o vzniku petice máme. Vzhledem k tomu, 
že Boršov patří pod Moravskou Třebovou, tak se tam samozřejmě zhasíná taky, o tom, že 
by svítil, já nic nevím.  
 
Škrabal – mohu potvrdit, že Boršov taky nesvítí. Začal se zhasínat o týden dříve, vzhledem 
k technickým problémům na rozvaděčích, ale zhasíná taky.   
 
Charvát – pro ty, kteří by nevydrželi do konce zasedání k bodu 23, ještě informaci - jedná 
se o dočasné opatření, než bude vyměněna větší část osvětlení za úspornější ledkové. 
Osvětlení je zastaralé, proto není možné rozsvítit pouze páteřní ulice. Lze rozsvítit třeba 
ulici Lanškrounskou, protože ta má nové osvětlení. Z důvodu, že tam bydlím, to 
samozřejmě neudělám. Město dělá opatření, připravuje žádost o dotaci, na obnovu 
osvětlení vyčleníme asi 4 mil. Kč, ale bohužel to bude chvíli trvat, takže to musíme nějak 
vydržet.  

  
Tisk č. 2 - Informace o plnění usnesení zastupitelstva města 

Charvát – máme tu 4 usnesení, která bych rád okomentoval. 

Panský mlýn – stále ještě nemáme čistopis stavebně-historického průzkumu, očekáváme 
jej v těchto dnech. S Panským mlýnem bychom rádi něco udělali, ale dokud pro něj 
nenajdeme využití, jakékoli shánění dotací je bez účelu je nemožné.  

ZŠ U Kostela – stavební povolení se zpozdilo kvůli památkářům, ale vše je již vyřízeno, měli 
bychom jej dostat asi do dvou měsíců. Máme demoliční rozhodnutí na objekty v zadním 
traktu – zde se doposud učí, proto může demolice proběhnout až o prázdninách. Aktuálně 
se vypisuje výběrové řízení na firmu, která demolici provede.  Co se týká financí – rozpočet 
na stavbu je asi 90 mil. Kč. V listopadu bylo zažádáno o dotaci z IROPu, kde jsme uspěli, 
avšak toto kolo bylo ministerstvem zrušeno pro údajnou nefunkčnost systému. V prosinci 
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bylo vypsáno nové kolo, opět jsme podali žádost, bohužel jsme nebyli úspěšní a dotaci 
jsme nezískali. Projekt přístavby považujeme za prioritu, proto děláme kroky k zajištění 
finančních prostředků. Aktuálně se projekt přehodnocuje, hledají se úspory a možná 
zlevnění. Na podzim se projekt zahájí, i kdyby to bylo za naše, máme přislíbené finanční 
prostředky z MAS. 

Pozemky na Jihozápadě – jednání jsou aktuálně na mrtvém bodě. Město požadavek 
Krajského pozemkového úřadu rozporovalo, ten se k tomu zatím nevyjádřil. S tímto 
problémem se potýká řada měst. Brno vyvolalo jednání na parlamentní úrovni, kdy se 
připravuje novela zákona o pozemcích. Ke konci roku se čeká změna, která by nám mohla 
pomoci, abychom o pozemky nepřišli.   

Výstavba na ul. Dukelská – společnost Metr2, která vyhrála výběrové řízení, přestala 
komunikovat.  

Izák – připomínám jen, že v usneseních chybí bod obnovení městské dopravy, který byl 
schválen ZM, tak jen aby se na to nezapomnělo. Chápu, že to teď není na pořadu dne 
vzhledem k plánovaným rekonstrukcím. 

Charvát – podnět prověříme. 

  
Pro: bere na vědomí - 18 
Přijato usnesení č. 72/Z/130223 
 
Tisk č. 3 - Zápis z jednání finančního výboru ze dne 06.02.2023 
 

Horská – na FV proběhla diskuze k několika tématům. První bylo místo pro přecházení u 
Moravy, řešení nám paní Buriánkova a pan Mička přiblížili. Děkuji starostovi, který dnes k 
tomuto zaslal zastupitelům podklady. Další bylo veřejné osvětlení – vyčíslení úspory slíbila 
dodat paní Buriánková. Teď jste tedy hovořili o tom, že technické možnosti ovládání 
osvětlení jsou omezené, což je pro občany špatně. K parkování se tedy dostaneme v 
příslušném bodě.  

Charvát – mám zde podklady z technických služeb, roční úspora je 825 000 Kč. 

  
Pro: schvaluje - 17, Nehlasovalo: 1 
Přijato usnesení č. 56/Z/130223 
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Pro: bere na vědomí - 17, Nehlasovalo: 1 
Přijato usnesení č. 73/Z/130223 

 

Tisk č. 4 - Zápis z jednání kontrolního výboru ze dne 01.02.2023 

Bárta – podnět k výstavbě na ul. Dukelská. Bylo tady již tedy sděleno, že investor mlčí a 
neozývá se. Na kontrolním výboru proběhla informace, město bylo opakovaně žádáno o 
to, aby prostor zůstal, tak jak je, aby zde zůstalo hřiště, o něž by se tedy starali občané.  
Vzhledem k tomu, že probíhá výstavba na Jihozápadě, postrádá tedy výstavba tohoto 
bytového domu smysl. Myslím si tedy, že se měl celý záměr přehodnotit a že by měla 
proběhnout diskuze s lidmi, kteří zde bydlí. 

Pro: bere na vědomí - 18 
Přijato usnesení č. 74/Z/130223 
 
Tisk č. 5 - Studie územního rozvoje výrobního areálu firmy Kayser MT+ 

Charvát – rád bych zde přivítal jednatele společnosti pana Kotoulka, který vám celý záměr 
představí. Za město bych jen konstatoval, že studie je v souladu s územním plánem. 
Bohužel, co se týká pozemků, aktuálně je zde majetkové vakuum – většina pozemků, na 
kterých by areál stál, jsou pozemky města blokované státem. My dnes pouze bereme na 
vědomí záměr, neschvalujeme tedy žádné smlouvy ani prodej. 

Kotoulek (jednatel firmy Kayser) – děkuji za možnost zde promluvit. Firma působí ve městě 
od roku 2004 a je výrobcem sifónových a šlehačkových bombiček. V roce 2008 byla 
otevřena nová hala v průmyslové zóně asi s 80 zaměstnanci. Aktuálně zaměstnáváme asi 
200 lidí, jsou to převážně čeští zaměstnanci. Co se týká cizinců, nemáme žádné agenturní 
pracovníky. Od posledního rozšíření firmy v roce 2018 se již nemáme kam posunout, co 
se týká výrobních ploch. Nabízejí se nám zajímavé segmenty trhu, které bychom chtěli 
pokrýt. V Moravské Třebové je možno najít zaměstnance, kteří mají technické předpoklady 
k dalšímu rozvoji výroby. Bohužel nám tedy chybí výrobní plochy. Prostor naproti Kayseru 
je pro nás logicky nejjednodušší – finančně i managersky. Pokud by tohle nebylo možné, 
musel by tedy nový závod stát asi mimo Evropu. Aktuálně potřebujeme vědět, zda má 
město zájem o to, aby se zde firma rozvíjela.  

Hanák – o jaký objem pracovních míst by se jednalo? 

Kotoulek – počet míst by vznikal postupně, výhledově se chceme dostat na hranici až 150 
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až 200 pracovních míst.  

Pro: bere na vědomí - 17, Zdrželo se: 1 
Přijato usnesení č. 75/Z/13022 

 

Tisk č. 6 - Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 

Charvát – město doposud žádný poplatek z pobytu nemělo. Ti, co cestují, tak poplatek 
znají. Vyhláška se připravovala delší dobu. Je navázána na možnost čerpání dotací na 
rozvoj cestovního ruchu, kde výběr tohoto poplatku bude podmínkou. Pan místostarosta 
s tímto osobně seznámil největší obytovatele ve městě. Poplatek bude činit 20 Kč na 
osobu a noc. 

Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 57/Z/130223 
 
 

Tisk č. 7 - Dodatek č. 1 k VP č. 1/2012, Jednací řád Zastupitelstva města Moravská 
Třebová 

Charvát – v tomto tisku se řeší 2 věci, a to distribuce tisků pouze elektronickou formou a 
neomluvená účast zastupitelů na jednání zastupitelstva.  

Izák – nejde jen o mě, ale mít materiály v papírové podobě si myslím, že je v pořádku a je 
to mechanismus k tomu, když dojde k výpadku systému, což jsme teď mohli vidět.  Myslím 
si, že je správně, aby tato možnost zůstala. V rámci přípravy na jednání je pro mě papírová 
forma lepší.  

Sísová – tento argument samozřejmě chápeme. Možnost nechat si vytisknout na 
sekretariátu potřebné materiály samozřejmě pro všechny zůstává. My jsme chtěli tímto 
pouze vypustit naši povinnost dodávat materiály v papírové podobě a tisknout úplně 
všechno. Mnohdy se jednalo o tisky s obsáhlými přílohami např. projektové dokumentace, 
u kterých není třeba si dělat poznámky. Jednalo se o obrovská kvanta papíru. Samozřejmě 
pokud bude kdokoli potřebovat něco vytisknout, je možnost domluvit se na sekretariátu 
a zde si příslušné materiály vyzvednout. 

Hanák – chtěl bych poděkovat za ten druhý návrh ohledně docházky. Z minulého období 
víme, že u některých členů zastupitelstva nebyla ta docházka taková, jak by měla být. 
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Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 58/Z/130223 
 
Tisk č. 8 - Volba člena kontrolního výboru zastupitelstva města 
 
Charvát – na minulém jednání proběhl návrh na volbu posledního člen kontrolního 
výboru, jehož nominuje sdružení Prosperující MT – máme zde tedy nominaci pana Petra 
Hanáka.  

Pro: volí - 17, Zdrželo se: 1 
Přijato usnesení č. 81/Z/130223 
 
Tisk č. 9 - Odměny občanům jako členům komisí za rok 2022 - oprava 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 59/Z/130223 
 
Tisk č. 10 - Změna výše odměn neuvolněným členům zastupitelstva města 
Pro: stanovuje - 18 
Přijato usnesení č. 82/Z/130223 
 
Tisk č. 11 - Převod hřbitovního kostela Povýšení sv. Kříže 

Charvát – záměr bezúplatného převodu kostela Povýšení sv. Kříže od církve do majetku 
města. Jedná se o jednu nejstarších a nejvýznamnějších památek na území města, proto 
bych byl nerad, aby skončila podobně jako kostel na ulici Olomoucké. 

Horská - je to samozřejmě významná památka. Jsem ráda, že to město vzalo na svá bedra 
a bohužel bude financovat veškerou opravu a shánět na to peníze. Je smutné, že proběhly 
nějaké církevní restituce a dnes se toho církev zbavuje a město má zachraňovat situaci. 

Charvát – obdrželi jsme seznam investic, které byly za posledních 30 let provedeny – jedná 
se asi o 10 a půl milionu Kč. Církev dala asi 1 mil., město půl milionu a zbytek byly peníze 
od státu. My ten kostelík samozřejmě nemůžeme opravovat za městské peníze, které se 
snažíme všemi způsoby šetřit. Opravit ten kostel znamená dostat se do programu 
Záchrany architektonického dědictví své a odtud čerpat prostředky. Církev na toto 
bohužel nemá personální kapacity. Církev se stará o objekty, které provozuje. Uvazujeme 
si na krk obrovský balvan. 
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Horská – také vidím jenom tu práci, věřím, že se podaří získat peníze od státu. Jenom bych 
podotkla, že většinu těch peněz, které přišly od státu pro získal Radko Martínek a za to má 
můj dík.  

Maixnerová – jedná se pouze o záměr převodu. Předpokládám, že než se město k něčemu 
takovému zaváže, dostaneme podrobné podklady nejen k financování a že proběhne řada 
jednání, než se uvolíme vzít si něco takového do majetku a navždy o to pečovat.  

  
Pro: bere na vědomí - 18 
Přijato usnesení č. 76/Z/130223 
 
Tisk č. 12 - Rozpočtové opatření č. 08/2022 rozpočtu města 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 60/Z/130223 
 
Tisk č. 13 - Krůček Moravská Třebová - žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 61/Z/130223 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 62/Z/130223 
 
Tisk č. 14 - Vklad majetku města do svazku obcí Skupinový vodovod Moravskotřebovska 
– změna usnesení 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 63/Z/130223 
 
Tisk č. 15 - Prodej pozemku parc. č. 1739/48, ul. Brněnská 
Pro: schvaluje - 17 
Přijato usnesení č. 64/Z/130223 
 
Tisk č. 16 - Prodej pozemku parc. č. 2258, ul. Olomoucká 
Pro: schvaluje - 17 
Přijato usnesení č. 65/Z/130223 
 
Tisk č. 17 - Prodej částí pozemků parc. č. 3922/2, 3922/2 a 3922/2, Boršov 
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Pro: schvaluje - 17 
Přijato usnesení č. 66/Z/130223 
Pro: ruší - 17 
Přijato usnesení č. 77/Z/130223 
 
Tisk č. 18 - Prodej pozemků parc. č. 582/1, 3808/47 3808/48, Boršov 
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 67/Z/130223 
 
Tisk č. 19 - Prodej pozemku parc. č. st. 339, Boršov 

Hanák – jsem rád, že se občané Boršova o tyto kousky bezplatně starají a že mají možnost 
si je odkoupit, aby se o ně mohli starat dál. 

  
Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 68/Z/130223 
 

Tisk č. 20 - Výkup pozemku parc. č. 1193/24, ul. Nová 

Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 69/Z/130223 
 
Tisk č. 21 - Bezúplatný převod pozemků od ÚZSM 

Pro: schvaluje - 18 
Přijato usnesení č. 70/Z/130223 
Pro: ruší - 18 
Přijato usnesení č. 78/Z/130223 
 
Tisk č. 22 - Návrh na zrušení nařízení „Zhasínaní veřejného osvětlení o době od 00:00 do 
04:00“ 

Charvát – tento materiál předložil zastupitel pan Bárta a týká se zhasínání veřejného 
osvětlení v době od půlnoci do 4 hodina do rána. Něco málo již proběhlo na začátku 
jednání, takže dávám prostor k diskuzi. 

Bárta – přidal bych rád pár informacích. Město vybralo v roce 2022 o 12,1 mil. Kč na 
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odvodech za DPH. Na osvětlení chystá úsporu 825 000 Kč za rok, což je asi 68 000 Kč za 
měsíc. Mluvíme tady o únoru, březnu a kusu měsíce dubna, kdy je tma. Občané si stěžují, 
že je tma, když chodí do práce, bojí se o majetek i o zdraví. Stěžují si i řidiči, že není vidět. 
Lidé, kteří toto říkají, je po celém městě spousta. To se nebavíme o veřejných akcích, jako 
jsou plesy, kdy se lidé vracejí domů pozdě. Myslím si, že úspora 68 000 Kč je nicotná proti 
úskalím, kterým jsou vystavováni obyvatelé města. Jsem rád, že se tady sepisuje petice, 
protože je vidět, že to občany opravdu trápí. Myslím si, že město má rezervy ty dva měsíce, 
kdy je opravdu tma, svítit. 

Izák – připojuji se k tomu a připomínám jen, že koaliční partner ANO má na 1. místě 
bezpečnost ve městě. Tohle je podle mě v rozporu s tímto záměrem uplatňování úspor. 
Obávám se, že s jarem dojde k nárůstu kriminality v místech, kde se nesvítí.  V době, kdy 
se nesvítí, je samozřejmě tedy vyřazen kamerový systém. Mám informace, že Policie ČR 
tak nemá možnost řešit, to co se děje a kvůli záznamům z kamer navštěvuje firmy. Za mě 
toto není dobré řešení a úspora je směšná proti tomu, co všechno to může přinést. Svitavy 
jsou větší, provoz mají nákladnější, ale páteřní části města mají osvětleny. Možná by stálo 
za to projednat ještě technické možnosti vypínání ob jedno světlo vytažením pojistek. 
Myslím si, že by se tohle mělo ještě zvážit či odložit. Ještě mě teda zaráží, že tak důležitá 
věc nebyla projednána napříč politickým spektrem, protože se to tak vždy dělalo. 
 
Horská – měli bychom být vděčni a rádi, že se doposud z hlediska bezpečnosti ještě nic 
neodehrálo. Za to buďme rádi a kéž by to tak i bylo. To, že mají lidé strach, když chodí, to 
je taky pravda. To si myslím, že si nezaslouží. Souhlasím s tím, že se tady na jednu stranu 
mluví o úspoře, ale ta úspora, už to zde bylo rozebíráno a nebudu to opakovat. Nicméně 
ta bezpečnost je na prvním místě. Řeknu banální příklad, cyklista jede po ulici, před ním 
je zaparkované neosvětlené auto a on má co dělat, aby neskončil na něm. To se stalo. To 
jsou věci, kdy opravdu nevíte, kam stoupnete. Jestliže není možné řešení, jak jsme se bavili, 
osvítit styčné body, jestliže není technicky možné rozsvítit světla aspoň někde, tak v tom 
případě by ta bezpečnost měla být na prvním místě. Ta úspora opravdu není taková, aby 
to bylo na úkor strachu občanů. 
 
Hanák – chtěl jsem se zeptat, zda to bylo projednáno s hasiči, záchrannou službou a PČR 
a jaký na to mají pohled. 
 
Charvát – diskutoval jsem část pouze dopravní, nikdo nám nemůže nařídit, abychom svítili.  
Svitavy toto opatření měly připravené taky, na ZM neprošlo o 1 hlas, úspory měli kolem 1 
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mil. Kč. Úspory jsme řešili opravdu všude, protože náklady na energie vzrostly 
několikanásobně. 12 mil. Kč vybraných na DPH je úplné nic proti 20 mil. za energie, které 
letos dáme navíc, pokud neuděláme vůbec nic. Úsporná opatření probíhají všude, ať už je 
to tedy osvětlení či snížení komfortu ve vytápění v budovách patřících městu. Zimní 
stadion začne provoz o měsíc později, nedotklo se to bazénu na ZŠ Palackého. Ano, situace 
je, jaká je, dotýká se spousty lidí a mě to mrzí, ale jiná řešení na ušetření více peněz prostě 
nemáme. Nemůžu za to, v jakém stavu je veřejné osvětlení, kdy ho prostě nejsme schopni 
ovládat, tak jak bychom potřebovali. Chci se zasadit alespoň o to, aby to trvalo jenom rok.  
Hanák – minule se schvalovalo navýšení daně z nemovitosti, z toho přeci musí být nějaké 
peníze navíc?  
 
Charvát -   ano, daň se se zvýšila z koeficientu 1 na 1,2, ale srovnala se na celém městě na 
stejnou úroveň, čímž je výsledek 0.  
 
Buriánková – změna u daně z nemovitých věcí měla dva rozměry. První bylo sjednocení 
koeficientu přímo ze zákona. Ten se měnil, tak jak tady starosta popsal. Sjednotil se na 
území celého města a je tam tedy dopad 0, někde zvýšení, někde snížení. Zavedení 
místního koeficientu na 1,2 je tedy nárůst o 0,2 desetiny ve výnosech, což je odhadem asi 
1 mil Kč.  
 
Charvát – daň z nemovitosti se řeší na státní úrovni, je možné, že stát koeficient zvýší a 
peníze půjdou na úkor měst do státní pokladny. My jako město máme právo ten 
nastavený koeficient zvýšit. Příjem u nás je asi 8 mil. Kč, Svitavy mají koeficient 2 a příjem 
20 mil. Kč a Litomyšl má koeficient 3 a příjem 30 mil. Kč. Je to tedy otázka k diskuzi, 
půjdeme do toho? 
 
Bárta – ve Svitavách se o zhasínání na zastupitelstvu alespoň hlasovalo, tady jsme to 
pouze dostali na vědomí. Byl bych rád, kdyby se příště opatření týkající se komfortu a 
bezpečnosti našich občanů diskutovala na zastupitelstvu, abychom měli možnost se k nim 
vyjádřit, dříve než vyjdou v platnost.   Pořád si myslím, že ta úspora není relevantní 
vzhledem k tomu, co by se něco stát. Až se někomu něco stane, bude okraden, přepaden, 
pobodán sáhněte si potom do svědomí, zda ta úspora stála za to. Zdraví občanů je na 
prvním místě a úspora 68 000 Kč nehraje žádnou roli. 
 
Maixnerová – na podzim na všechny dolehla otázka, jak budeme úspory aplikovat doma, 
jak co nejvíce ušetřit. Na sociálních sítích probíhaly diskuze, jak mají šetřit občané a 
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vyvstaly otázky, jak bude šetřit město. Město nemá moc možností jak šetřit – děti budou 
méně plavat – neexistuje, bude se méně bruslit – neexistuje, zhasne se světlo – neexistuje. 
Město nemá bezedné finanční zdroje a úsporná opatření jsou potřebná.  
 
Dokoupil – nelíbí se mi, že se částka 825 000 Kč bagatelizuje a považuje za nicotnou. 
Kdybychom takto uvažovali o každé činnosti ve městě, tak bychom ten nárůst cen energií 
nikdy nemohli dorovnat. Toto řešení je dočasné a vše se řeší komplexně – probíhají práce 
na úsporných řešení veřejného osvětlení.  
 
Bárta – částku 825 000 Kč samozřejmě nabagatelizuji, ale žádná částka není schopna 
vyvážit, to co se může stát. Existuje spousta možností, jak ušetřit, tohle nepovažuji za 
správné. 
 
König – nejprve promluva za cyklisty. Když jedu na kole, musím být přeci osvětlen zepředu 
i zezadu a nemůže se mi stát, že bych narazil do neosvětleného stojícího vozidla. Teď 
několik úvah k úsporám k zamyšlení – navrhuji tedy, aby se všichni zastupitelé kromě rady 
zřekli své odměny za celý rok. A máme ušetřeno asi 400 000 Kč. A jinak v Dlouhé Loučce 
se taky nesvítí.  

Blažková – chtěla bych se zeptat na to technické řešení, co navrhoval pan Izák – 
vymontování pojistky na svítidle, je něco takového možné? 

Charvát – pokud se vymontuje pojistka, svítidlo nesvítí vůbec.  

Hanák – navrhuji tedy, teď tedy sviťme a v létě to vypneme úplně.  

Charvát – já si myslím, že svítit do půlnoci je potřeba a vypnout osvětlení v létě úplně, tak 
na to tedy odvahu nemám. 

Blažková – navrhuji hlasovat o každém usnesení zvlášť. 

  
Pro: doporučuje - 17, Proti: 1 
Přijato usnesení č. 71/Z/130223 
Proti: doporučuje - 11Pro: 6, Nehlasovalo: 1 
 

Tisk č. 23 - Návrh na zrušení bezplatných parkovacích karet členům rady města 
Moravská Třebová 

Charvát – další tisk je znovu předložen zastupitelem panem Bártou. Jedná se o dvě věci 
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zrušení bezplatných karet pro radní a snížení ceny parkovacích karet. 

Bárta – naše náměstí není VIP zóna k bydlení. Pokud už zde lidé bydlí dlouho, jakého 
důvodu by měli platit o tolik více. Jedná se o lidi s průměrnými příjmy. Proč se cena 
nenavýšila pouze o inflaci? Druhá věc je, proč mají radní parkovací karty zdarma, když 
jednání rady probíhají 2x do měsíce. Mám velice negativní ohlasy od lidí, kteří zde bydlí. 
To je, jak kdybychom lidem bydlícím na Západní řekli, že mají parkovat za 1000 Kč. 
Vzhledem k tomu, co se děje, že se zdražuje téměř všechno, tak my ještě navýšíme o tolik 
cenu parkovného.  

Dokoupil – občany v centru města netrestáme. Ceník parkovného stanovuje částku na 
4000 Kč, rezidenti mají 50% slevu na parkovací kartu.  

Izák – chápu, že se musí šetřit. Nejsem ani proti, že jsme nedostali bezplatné karty jako 
zastupitelé. Vadí mi, že rada v úsporných opatřeních zapomněla na sebe. Udělejte tedy 
gesto, ať jsou na tom všichni stejně. Já mám aplikaci a nemám problém parkovné zaplatit. 
Lidem se to samozřejmě nelíbí. 

Horská – u mě už vůbec nemůže být myšleno, že myslím na sebe. Jen bych podotkla, že 
nesouhlasím se zvýšením pro občany ve středu města. Spíš mě překvapilo, že vůbec 
vznikla myšlenka rozdělení rady a zastupitelů. Když jsme v radě osm let byla, tak musím 
říct, že jsme to téměř nevyužívali, chodilo se pěšky, bylo to dvakrát či třikrát do měsíce, 
někdy každý týden. Nikdo toho pro ty auta nevyužíval. Mě to tedy přijde úplně zbytečné. 

Charvát -  v minulosti mělo parkovací karty spoustu lidí, proto se přistoupilo k tomuto 
řešení. Radní jsme ponechali, protože ti vazbu na centrum mají. Karty už jsou vydány, a je 
na každém radním, jak k tomu přistoupí. Pro informaci, nechal jsem si udělat statistiku, 
loni bylo touto dobou prodáno 135 karet za 800 Kč, letos ke stejnému datu 155 karet za 
tu vysokou cenu. Všude v okolních městech se parkovné zvedá. Do centra se investovala 
spousta peněz asi 100 mil. Kč, proto si myslím, že tento poplatek je adekvátní. Nevím, proč 
se poplatek za celou dobu nevalorizoval.  

Horská – já jsem nikdy žádnou kartu neměla. Chtěla jsem jenom dodat k tomu rozdělení, 
že se zbytečně čeří voda. Jestliže se to nevyužívá v rámci rady tolik, protože moje 
zkušenost je, že se to tak nevyužívá, zbytečně se čeří voda, že se dělá nějaké nařízení a 
rozdělují se lidé. 

Bárta – pro někoho je i 800 Kč hodně peněz.  

Mička – chtěl bych dodat, že se uvažovalo i o zavedení parkovného na místě bývalé tržnice. 
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Podívejte se, kolik tam nyní parkuje aut, tohle benefit pro občany žijící v centru.  

  
Proti: doporučuje - 11Pro: 4, Zdrželo se: 2, Nehlasovalo: 1 
 

Různé 
Izák – chtěl bych informovat zastupitele a zde přítomné, že minulý týden zemřel bývalý 
velitel vojenské školy pan Vojtěch Němeček. Měl jsem k němu jako starosta blízký vztah, 
neboť jako první velitel otevřel školu pro město. Rozloučení proběhne ve středu v Brně. 
Chtěl bych nyní uctít jeho památku minutou ticha. (zastupitelé uctili minutou ticha památku 
pana Němečka)  

Charvát – chtěl bych v této souvislosti poprosit tiskového mluvčího, aby tuto zprávu 
zpracoval a zveřejnil.  

Mička – navazuji na to, co se zde taky řešilo, tedy abychom významné a důležité věci řešili 
společně.  Avizuji tedy, že na středu 1. března je plánováno pracovní jednání 
zastupitelstva, které naváže na diskuzi k budování kulturního centra. Jednání proběhne za 
přítomnosti architektů a budeme řešit další postup.  

Izák – ještě poznámku panu Němečkovi, kondolenci jeho paní předám za všechny 
zastupitele, předpokládám, že s tím souhlasí. Tiskovému mluvčímu jsem samozřejmě k 
dispozici, co se týká dalších informací ke zprávě.  

Maixnerová – chtěla bych poděkovat kulturním službám za organizaci městského plesu. 
Ples proběhl v sále Na Písku, čímž bych chtěla poděkovat i vojenské škole, jejíž velitel byl 
na plese přítomen.  

Konec 18:00 

V Moravské Třebové 13.02.2023 

Zapsala: Bc. Michala Duží Mazánková 

 

Ing. Pavel Charvát 

starosta města 
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JUDr. Miloš Izák      Ing. Zdeněk Ošťádal 


